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El mercat de Singuerlín, situat a la avinguda de Puig 
Castellar i inaugurat el 1984, abasteix les mes de 
19.400 persones del districte i moltes altres que hi 
venen expressament. Des de la seva remodelació 
al 2004, es va modernitzar per ser mes competent, 
amb parades més grans i amb una millor il·luminació. 
Compta actualment amb cinc parades d’aviram, caça 
i ous , tres carnisseries, cinc de fruiteries- verduleries, 
quatre de xarcuteries, tres peixateries i dos bars, entre 
d’altre. Tot això amb un servei de pàrquing gratuït que 
el fa un dels punts més atractius per a fer la compra 
de tot Santa Coloma.
Contínuament implica’t a las activitats de la ciutat, 
com som la campanya de reciclatge i unes altres 
del mateix barri (nits de tapes, carnestoltes, etc.), el 
Mercat del Singuerlín és un punt comercial on, a més 
de productes de qualitat i de proximitat, es prioritza 
la relació directa amb els clients i clientes. Segons ens 
expliquen la Maria Fernàndez i la Pilar M. , “aquesta 

relació personal i diària es la principal raó que em 
fa venir a comprar aquí”, “aquesta relació personal i 
diària es la principal raó que ens fa venir a comprar 
aquí”. Ambdues veïnes venen tots els dies, de dilluns 
a dissabte, des de fa anys, i mai no troben a faltar res 
que els hi faci falta. 
Des d’un altre punt de vista, els i les paradistes estan 
d’acord amb els clients amb què el millor de treballar 
en un mercat com el de Singuerlín es el tracte directe 
amb les persones. Pel que fa a l’edat de la gent que 
compra aquí, la Loli, carnissera des de fa 29 anys a 
la carnisseria “Loli i Julio”, i el fruiter de “Fruites més 
Caretes” ens comenten que la majoria de persones 
que compren aquí són gent jubilada, tot i que els 
dissabtes molts joves també s’apropen a comprar. 
Així, dons, aquest Mercat és un dels centres neuràlgics 
del barri, que reflecteix l’evolució del mateix, actualit-
zant-se a les noves necessitats de la població sempre 
que calgui i amb un somriure per a cada client i clienta.

El Mercat, punt de trobada 

L’augment de l’esperança de vida a les societats 
modernes fa que vagi augmentant la població 
de gent gran a les nostres ciutats. La responsa-
bilitat de les institucions, inclosa la municipal, és 
que aquesta “nova etapa vital” es desenvolupi 
en plenitud i amb qualitat de vida. I això abasta 
molts aspectes. En tot cas les polítiques muni-
cipals adreçades a les persones grans són una 
prioritat d’aquest equip de govern.

Existeix un condicionant bàsic i que té a veure 
amb els recursos econòmics dels nostres pares 
i mares, avis i àvies, i que en alguns aspectes no 
hi podem fer molt. Em refereixo a les pensions. 
Des de l’Ajuntament no podem decidir sobre 
l’augment de les prestacions i pensions però 
hem estat, estem i estarem al costat d’aquest 
col·lectiu i dels seus representants, com ara SOS 
Gent Gran, Marea Pensionista i la Federació d’As-
sociació de Veïns de Santa Coloma (FAVGRAM). 
Jo, personalment he donat suport als actes rei-
vindicatius com els que ha desplegat la Marea 

Pensionista a Santa Coloma de Gramenet; actes 
en defensa d’unes pensions dignes.

Però a més, també posem el nostre granet de 
sorra perquè els i les colomenques de més 
edat puguin “estirar” les seves pensions. La 
bonificació en l’Impost de Béns Immobles 
per a les persones de més de 65 anys que 
viuen soles, n’és un bon exemple. La crisi 
econòmica ha provocat que les pensions de 
les persones grans siguin el sosteniment de 
moltes famílies; qualsevol aportació a aquest 
sosteniment per part de les administracions 
públiques és poca.

Treballem per a la gent gran als carrers, donant 
suport a les seves reclamacions, i també des de 
l’acció institucional. Sempre amb la complicitat 
de SOS Gent Gran i de la FAVGRAM. Mantenim 
un contacte constant i directe amb l’adminis-
tració responsable, en aquest cas la Generalitat 
de Catalunya, perquè augmentin les places 
residencials a la nostra ciutat; bé a la residència 
Ramon Berenguer, bé amb la creació de nous 
equipaments com el centre de dia que estarà 
en funcionament aquest 2018. 

Però, sens dubte, la gran aportació de l’Ajunta-
ment a la millora de la qualitat d’aquest col·lectiu 
seran els pisos amb serveis compartits que es 
començaran a construir ben aviat a l’edifici de 
l’antiga escola Miguel Hernández al barri de Can 
Calvet. Aquests habitatges estaran adaptats a 
les necessitats dels i les seves ocupants amb uns 
serveis i espais de gaudi comuns. Aquesta serà 
una gran obra de molt impacte però continua-
rem amb tota l’oferta de polítiques concretes: 
servei de tele-assistència, cursos de gimnàstica, 
activitats als centres cívics, els balls de cap de 
setmana, aula d’extensió universitària, etc.

Les generacions que lluitaren en condicions 
molt adverses pels nostres drets mereixen avui 
el nostre respecte reconeixement i compromís.

El nostre compromís amb la gent gran

Núria Parlon Gil
Alcaldesa de Santa  
Coloma de Gramenet

Fe d’errates

En el ” Full del Districte” del mes pasado se publicó 
una noticia sobre “las migas en el barrio de las 
Oliveras”. Por error se hacía mención del barrio 
de Can Franquesa tanto en el titular como en 
el pie de foto. Pedimos disculpas a los vecinos y 
vecinas del barrio de las Oliveras, que es donde 
se celebró el encuentro, y también a los de Can 
Franquesa. 

Els Fruits Secs Siscu i la grama

El Siscu té una tenda al mercat de Singuerlin on ven 
sobretot de fruits secs. Ell, com altres comerciants, va 
posar en marxa el sistema de la moneda local gama 
des del primer dia amb molt d’entusiasme i il·lusió 
per la idea. Fins i tot, va participar en la posada del 
nom a la nostra moneda.
El Siscu valora molt bé aquest sistema de pagament a 
“per la rapidesa, senzillesa i agilitat a l’hora de pagar”.
Però en Siscu proposa com a millora fer una moneda 
física, “on la gent que volgués comprar amb gramas 
també ho pogués fer d’una altra ma-
nera y no nomes telemàticament”, 
ja que la joventut té aquest sistema 
més per la mà però, la gent gran 
no tant, en la seva opinió. 

Taller de Alfabetización en 
el Singuerlin 

Ocho valientes mujeres del Singuerlín se reúnen 
cada lunes y miércoles por las tardes en el Centro 
Cívico para mejorar tanto su lectura como escritura, 
mediante dictados, ejercicios escritos y diferentes 
lecturas de novelas. 
Estas sesiones suelen durar unas dos horas, en las 
cuales las impulsoras de este taller se autoayudan 
a acceder al disfrute de la lectura demostrando que 
querer mejorar siempre es vivir. La literatura tiene 
mucha suerte de contar con ellas.
El taller se realiza en el marco de las actividades 
programadas por el ayuntamiento en los diferentes 
Centros Cívicos de la ciudad.
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XXI ASAMBLEA FAVGRAM: 
PREPARANDO EL XXV ANIVERSARIO 
PARA 2019

El pasado 14 de abril tuvo lugar la XXI Asamblea de 
Favgram en el Centre Civic del Raval, donde tiene su 
sede la AVV Raval, pionera junto a otras AAVV, del mo-
vimiento vecinal en nuestra ciudad hace ya unos años.
Se hizo un repaso a las actividades realizadas por la 
Federación y sus AAVV durante el 2017. Así mismo 
mismo se visualizó y explicó la situación económica 
de la Federación. Las actividades y el resultado eco-
nómico de 2017 fueron aprobados por unanimidad 
por parte de las AAVV asistentes. Se hizo también 
un repaso y exposición de los temas previstos para 
trabajar durante el 2018.
NO A LA MAT. No nos podemos descuidar con este 
tema, pues en cualquier momento lo pueden retomar.
Comisión Eléctricas. Darle forma desde Confavc a 
una comisión para tratar los cortes de suministro 
eléctrico en nuestros barrios por infraestructuras 
obsoletas, precio elevado del Kw, aplicación del 21 % 
de IVA en las facturas.
Can Zam. Conseguir por fin un parque urbano para 
nuestros vecinos y vecinas donde puedan disfrutar del 
tiempo libre y de diferentes actividades en el mismo.
Subvenciones Generalitat 2009-2010 no cobradas 
por comunidades de vecinos. Conseguir que se reabra 
el expediente administrativo de estas subvenciones, 
una vez que también hay una moción aprobada en 
el Parlament para que se haga su abono.
Otros temas aprobados son: Vamos a trabajar junto 
a la Fav de Badalona la ampliación de la L1 desde 
Fondo hasta Badalona. Trabajaremos la problemática 
de las pensiones y de la sanidad pública, así como el 
seguimiento de las reformas y obras en nuestra ciudad, 
como la Ciba como nuevo espacio feminista y otros.
Empezamos a preparar y estamos muy ilusionados 
con ello, de cara al 2019 del XXV Aniversario de la 
Federación de Asociaciones de vecinos.

Tomas Fernández Muñoz
Presidente de Favgram

Santa Coloma acull nens  
i nenes Sahrauís

Com cada estiu, l’Associació Santa Coloma amb el 
Sàhara (ACAPS) coordina localment el projecte de 
sensibilització “Vacances en pau” amb el suport de 
l’Ajuntament de Santa Coloma de Gramenet. Durant 
els mesos de juliol i agost, al voltant d’unes 15 famílies 
acullen un grup de nens i nenes saharians entre els 
nou i els dotze anys, en el marc d’aquest projecte.
Durant l’estada dels nens i nenes, l’entitat organitza 
activitats, al juliol sobretot, perquè els petits i petites 
saharians coneguin la nostra ciutat o d’altres del vol-
tant. A l’agost, però, es deixa lliure perquè les famílies 
puguin gaudir de l’experiència.
L’Antonia Hernández, coordinadora de Vacances en Pau 
al Barcelonès, ens parla dels valors del projecte en el 
qual qualsevol família es benvinguda: monoparental, 
amb o sense fills, més o menys joves, etc. Només es 
necessari treure’s el document de delits sexuals, com 
per a qualsevol activitat que tracti amb menors i a canvi 

tothom pot par-
ticipar en aquest 
projecte tan 
enriquidor.
Animem doncs 
a les famílies 
del districte a 
acollir aquestes 
vacances en pau i 
a gaudir de totes 
les coses que, 
d’una banda i 
de l’altra, ens 
poden fer millors 
a tots i a totes.

Antonia Hernández

                Els serveis a prova:  
    Horts urbans

En la calle Enrique Granados nº 13-19 de Santa 
Coloma de Gramenet nos recibe con gran simpatía 
y entusiasmo Francisco Rodríguez Maldonado, 
nos encontramos en uno de los huertos urbanos 
y comunitarios de la ciudad, donde no existe 
el uso de pesticidas ni productos que afectan 
negativamente el ambiente. El señor Francisco 
tiene el huerto desde 2014. Nos comenta que le 
parece muy buena iniciativa el poder contar con 
este espacio en el cual poder dedicarse al cultivo 
de verduras, legumbres, hortaliza y frutas. Para el 
señor Rodríguez el huerto es también un espacio 
de recreación donde pasar parte de los ratos libres, 
incluso dice que “mejor ir al huerto que al bar”. 
En el huerto cultiva legumbres, hortalizas, verduras 
y frutos. Dice estar muy satisfecho con el lugar y 
el manejo que se le da, lo único que menciona a 
modo de anécdota, es que en ocasiones algunas 
personas lanzan basura al huerto. 
Muchas gracias Sr. Francisco y 
felicidades por los frutos 
de su esfuerzo y buen 
hacer!

 
T’has preguntat algun cop com seria treballar en un 
ajuntament? Si vols informar-te sobre les diferents 
maneres d’accedir-hi, tota la informació la trobaràs 
en aquesta web:

https://www.gramenet.cat/ajuntament/seu-electronica/
informacio-publica/convocatories-de-personal/

     

Nou centre  
Pompeu Lab
Des d’aquest mes de maig s’obre a la ciutadania un nou 
espai participatiu, dotat amb tecnologia d’impressió 
en 3D i làser per a la capacitació dels colomencs i 
colomenques en aquestes noves tècniques d’inno-
vació. A més dels cursos, el centre albergarà altres 
activitats de caire participatiu on el talent personal i 
col·lectiu de la nostra gent es podrà posar en comú 
en un exercici de coresponsabilització en la gestió i 
millora de la ciutat. 

Coneixes els serveis de l’Ajuntament?

  Sr. Francisco Rodríguez  

Programa de actividades para la 
gente mayor

Bajo el título “Gente activa, gente participativa”, el 
Ayuntamiento ha puesto en marcha un programa 
anual de actividades para nuestros mayores que inclu-
ye charlas, cursos de formación, un baile aperitivo en 
Can Zam, cine fórums, excursiones, visitas a museos, e 
incluso un “ball d’envelat” como los de aquellos tiem-
pos. La próxima actividad prevista será el 14 de mayo, 
día Mundial de la Sociedad de la Información, con un 
taller práctico sobre cómo hacer un blog, moverse por 
internet o dominar las redes sociales. El programa está 
disponible en edición impresa en el Ayuntamiento 
(plaça de la Vila s/n) i en los centros cívicos.

Pacte ciutadà per l’Accessibilitat

La Regidoria de Polítiques de Discapacitat lidera la 
posada en marxa d’un procés participatiu per anar 
configurant el que serà el nou Pla d’Accessibilitat 
Universal de la ciutat de Santa Coloma de Gramenet. 
Es preveu que la fase de diagnosi pugui finalitzar 
a l’estiu, de manera es pugui començar la feina de 
participació amb l’assessorament de la Confederación 
Española de Personas con Discapacidad Física y 
Orgánica (COCEMFE). Després, i amb l’ajut jurídic 

de l’institut de Dret Públic (IDP), es constituirà un 
document en forma de pacte ciutadà per l’accessi-
bilitat com a base prèvia per al futur Pla. Està previst 
que aquest document ciutadà estigui enllestit com 
a molt tard a la fi d’aquest any. Els afectats o afec-
tades o persones que hi vulguin participar poden 
adreçar un correu a part.ciutadana@gramenet.cat i 
seran convocats/des a les reunions juntament amb 
les entitats de referència.




